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A d v e rt e n t i e

Leers wil Albayrak niet
Door een onzer redacteuren

Den Haag. Minister Leers (Immi-
gratie en Asiel, CDA) wil niet dat Nur-
ten Albayrak terugkeert in de leiding
van het Centraal Orgaan opvang
Asielzoekers, zolang het onderzoek
naar haar functioneren loopt.

Dat heeft Leers aan de Tweede Ka-
mer geschreven. Hij reageerde daar-
mee op het oordeel van het Haagse
gerechtshof dat Albayrak op 1 maart
naar het COA kan terugkeren.

Maar Leers wil dat het lopend on-
derzoek naar een mogelijke ‘angst-
cultuur’ bij het COA „o n a f h a n k e l ij k

en onbelemmerd” kan plaatsvinden.
De terugkeer van Albayrak staat dat
in de weg, aldus de minister. Het rap-
port kan niet eerder klaar zijn dan in
de loop van maart, heeft de commis-
sie aan de minister laten weten.

Leers schrijft verder erbij te blijven
dat hij vorig jaar september terecht
heeft gevraagd om het op non-actief-
stellen van Albayrak. Hij vertrouwde
de COA-directeur niet meer omdat ze
verkeerde informatie over haar sala-
ris had verstrekt. Uit het vonnis van
het gerechtshof valt echter op te ma-
ken dat Albayrak waarschijnlijk niet
te kwader trouw handelde.

Linkse krachten zijn al
jaren lastig te bundelen

Door onze redacteur
Pieter van Os

Den Haag. Toen GroenLinks-leider
Femke Halsema ruim een jaar gele-
den de Tweede Kamer verliet, bevatte
het instituut even veel linkse partijen
als toen ze aantrad, in 1998. Dat er
geen „doorbraak” kwam en geen en-
kele noemenswaardige krachten-
bundeling, noemt ze de grootste des-
illusie uit haar politieke carrière.

Ze staat niet alleen. SP-ideoloog en
Kamerlid Ronald van Raak vraagt
zich vaak hardop af waarom er op
rechts wel van alles kan (op- en on-
dergang LPF en Verdonk, ontstaan
PVV) terwijl links „versteend” l ij k t .
PvdA’er Frans Timmermans ver-
zuchtte in deze krant dat het nu echt
moet opschieten met die linkse sa-
menwerking. „Praten is prima, maar
er moeten nu resultaten komen.”

Intussen komen de linkse partijen
met gezamenlijke bijeenkomsten,
om te protesteren tegen het kabinets-
beleid. Zo voltrekt zich vandaag de
gezamenlijke nieuwjaarsbijeen-
komst, in de Vereeniging in Nijme-
gen. Motto: „Een ander Nederland.”
De drie linkse partijleiders presente-
ren er een gemeenschappelijk voor-
stel ter bestrijding van de crisis. Het
alternatief voor de extra bezuinigin-
gen die het kabinet voorstelt.

Dat lijkt voorlopig het hoogst
haalbare. De grote doorbraak, waar
Halsema zo naar had verlangd, komt
er zeker nog niet.

Zal dit ooit veranderen? De parle-
mentaire geschiedenis leert, zo zeg-
gen politicologen, dat politieke par-
tijen alleen fuseren als alle partners
in de peilingen op verlies staan. Zo
ging het bij het CDA, in 1980. En zo
ging het bij GroenLinks, in 1989. Ver-
zwarende omstandigheid: het aantal

linkse kiezers dat overloopt naar een
rechtse partij is in Nederland traditi-
oneel bijzonder klein. Linkse partij-
en zijn als communicerende vaten:
het verlies van de een is de winst van
de ander. En dus ontstaat zelden de
door een fusie kansrijk geachte situa-
tie. Nu staat de SP er bijvoorbeeld zo
goed voor, dat de druk om te fuseren
klein is.

Ook D66 staat goed in de peilin-
gen, maar die partij doet sowieso niet
mee. Ze probeert zich in het politieke
midden te positioneren. Als de partij
ergens in een krant onderdeel van de
linkse oppositie wordt genoemd,
komt een woordvoerder direct in ac-
tie. „We zijn niet links.”

Toch doen D66-leden wel mee aan
initiatieven van onderop om tot sa-
menwerking met andere partijen te
komen, in de hoop het politieke
landschap te veranderen. Zoals het
initiatief ‘D66+GroenLinks=’, dat in
korte tijd duizenden adhesiebetui-
gingen kreeg. Initiatiefnemer Stefan

Hoevenaar, zelf partijloos, hield bij
de start een jaar geleden bewust af-
stand tot de top van beide partijen.
„Omdat ik dacht dat zo’n fusie van
onderaf moet komen. Inmiddels
vraag ik me af of zoiets wel kan zon-
der de steun van de partijtop.”

GroenLinks-leider Jolande Sap
denkt van wel. De „basis” moet het
doen, zegt ze. En dat gebeurt ook, zei
ze onlangs tegen deze krant, enkele
initiatieven zullen de komende tijd
zichtbaar worden. Maar Hoevenaar
heeft niets van haar gehoord. Noch
van een andere landelijke politicus
van D66 of GroenLinks. Alleen lokaal
zijn er contacten.

De ervaring van Teun Gautier,
oud-voorzitter van de D66-Amster-
dam, stemt nog minder hoopvol voor
vernieuwers. Samen met vijf andere
(oud-)leden van de PvdA, GroenLinks
en D66 startte Gautier een „paarse
beweging”. Het moet leiden tot een

progressief-liberale partij die in 2014
meedoet aan de gemeenteraadsver-
kiezingen en later wellicht aan natio-
nale verkiezingen. Van de partij zijn
onder meer de filmmaker Eddy Ter-
stall (PvdA), raadslid Thijs Kleinpas-
te (D66) en oud-raadslid Maarten van
der Meer (GroenLinks). Gautier:
„Het was interessant te zien hoe ge-
wone kiezers, langs het hockeyveld
en op het werk, enthousiast reageer-
den, terwijl alle klachten en regel-
rechte woede altijd van partijmensen
kwamen. Die zagen een nieuwe pro-
gressieve partij niet als een kans om
het partijlandschap beter aan te laten
sluiten bij deze tijd, maar louter als
concurrentie.”

Voorstanders van samenwerking
putten hoop uit de langzame maar
onmiskenbare toenadering tussen
SP en PvdA. „Dat zie je vooral sinds
Wouter Bos in de Den Uyl-lezing na-
drukkelijk afstand nam van de ‘derde
weg’, de hervormingsbeweging bin-
nen de sociaal-democratie”, zegt Mi-
chiel Emmelkamp. Hij was coördina-
tor van de zogenoemde ‘reuringcon-
gressen', waar in zes steden 1.200
mensen op afkwamen. De organisa-
toren waren van de PvdA, de uit-
komst klonk als van de SP: stop de
uitverkoop van de beschaving, geef
de gemeenschap meer te zeggen.

Niet alleen de PvdA, ook de SP is
opgeschoven. Zo hoeft Nederland
van de socialisten niet meer uit de
NAVO, mag het koningshuis blijven
en mogen ook socialisten over ’s
lands veiligheid vergaderen in de
‘commissie -stiekem’ in de Tweede
Kamer. Tegelijk, zo weten ook de
voorstanders van een doorbraak, zijn
programmatische overeenkomsten
mooi, maar niet genoeg voor een fu-
sie. Gautier: „Bestaande machts-
structuren moeten bereid zijn zich-
zelf op te heffen. Daarom is het maar
beter, denk ik, om gewoon iets
nieuws te beginnen.”

Gelooft Hoevenaar nog in de
komst van een partijfusie? „Het
moet. Maar ik ben er niet gerust op.
Het partijlandschap past niet meer
bij deze tijd. Maar ja, dat kun je ook
zeggen van het omroepbestel, terwijl
de TROS, AVRO en NCRV nog altijd
bestaan.”

Partijen presenteren vandaag een plan tegen de crisis

PvdA, SP en GroenLinks
trekken steeds vaker samen
op. Zo ook vandaag. Maar van
serieuze fusieplannen is geen
sprake. Leden willen wel, ‘Den
Haag’ nog niet echt.
Bovendien: met SP en D66
gaat het te goed.

De theorie: alleen
partijen die op verlies
staan, willen fuseren

Alles beter dan in een auto stappen

Door Sjaak van de Groep

Amsterdam. Een afspraak met een
klant? Makelaar Dimitry Jansen (38)
gaat zelfs bij nat weer met de scooter.
Regenpak aan en voilà. Zolang de di-
recteur van het Amsterdamse make-
laarskantoor JLG Real Estate maar
niet in de auto hoeft te stappen. Hij
haat opstoppingen onderweg. Op de
scooter kan hij over het fietspad en de
stoep. Hij wordt niet vertraagd door
hun lading lossende vrachtwagen-
chauffeurs. De wendbaarheid van de
scooter en het tijdsvoordeel zijn voor
Jansen essentieel.

En: „Geen parkeerkosten. Zuinig
in gebruik. Geen wegenbelasting.
Geen helm”, zegt hij. Daarom heeft
het makelaarskantoor drie scooters
in gebruik. Ze zijn niet de enigen. „80

procent van de Amsterdamse make-
laars rijdt op scooters”, schat Jansen.

Het voertuig wordt steeds popu-
lairder. Volgens het Centraal Bureau
voor de Statistiek overschreed het
aantal geregistreerde scooters in
2011 de miljoen. Die stijging is onder
meer te danken aan twintigers, stelt
het CBS. Het aantal snorscooters
nam onder hen explosief toe met 170
procent. „Een scooter is een mode-
artikel. Het is hip om er nu een te
hebben”, zegt Harald Bresser van
vereniging Rijwiel en Automobiel
Industrie (RAI).

Dat blijkt. De groei van scooterrij-
ders is waarneembaar in bijna alle
leeftijdscategorieën. Alleen bij zes-
tienjarigen daalde het aantal.
Woordvoerder Ad Vonk van de
ANWB: „Jongeren kunnen sinds
kort autorijlessen nemen vanaf 16,5
jaar. De interesse voor scooters
daalt.” Bovendien is het behalen van
een scooterrijbewijs moeilijker sinds
de invoering van het praktijkexa-
men, in maart 2010.

Amsterdammer David Sondervan
(20) hoefde geen scooterrijbewijs te
halen: hij heeft al een rijbewijs voor
de auto. Maar rijden met een auto in
de drukke stad? Nee. Sinds een week

heeft hij een scooter, ook „om over-
volle stadsbussen te mijden”. Hij
parkeert zijn scooter voor de Amster-
damse winkel Scootercity. De uitlaat
ronkt na. Sondervan schaft een nieu-
we accu aan. Eerder kocht hij een mo-
torslot. „Die krijgen ze niet door met

Veel scooters vergroten de onveiligheid en leiden tot overlast, maar ze blijven razend populair

Er rijden in Nederland meer
dan een miljoen scooters
rond. Ze zijn hip, ze zijn
wendbaar en ze zijn een
aangenaam alternatief voor
auto of bus – als ze niet
worden gestolen of bij
ongevallen betrokken zijn. Twee soorten scooters

Scooter is een verzamelnaam. Er zijn
bromscooters (of brommers) en
snorscooters (of snorfiets). De brom-
scooter is te herkennen aan een geel
kenteken, de snorscooter aan een
blauw kenteken. Een bromscooter
mag 45 kilometer per uur en moet op
de autorijbaan. Helm is verplicht. Een
snorscooter mag niet harder dan
25 kilometer en moet op het fietspad.
Snorscooters worden vaak opge-
voerd. Helm is niet verplicht. Heeft de
bestuurder geen autorijbewijs? Dan
moet er sinds maart 2010 naast een
theorie- ook een praktijkexamen wor-
den afgelegd. Minimumleeftijd zes-
tien jaar. De bromscooter is het
meest in trek, in 2011 waren er
527.891. Maar het aantal snorscooters
is sinds 2007 bijna verdubbeld tot
475.006. Prijzen 1.200 tot 9.900 euro.

Hedwige: mogelijk
785 miljoen schade
Door een onzer redacteuren

Rotterdam. De Vlaamse overheid
verwacht 250 miljoen tot maximaal
785 miljoen euro schade te lijden als
het kabinet erbij blijft om de
Hedwigepolder in Zeeuws-Vlaande-
ren niet onder water te zetten. Moge-
lijk wil Vlaanderen deze schade ver-
halen op Nederland. Dat blijkt uit
een vertrouwelijke concept-notitie
die gisteren uitlekte via RTL Nieuws.

De enorme schade zou vooral kun-
nen ontstaan door vertragingen bij
het verdiepen en het onderhouden
van de vaargeul naar de haven van
Antwerpen. Er is volgens de notitie
kans op zulke vertragingen als in na-
volging van Nederlandse natuurver-
enigingen ook Vlaamse natuurclubs
bezwaren aantekenen tegen allerlei
vergunningen. Natuurverenigingen
gingen eerder akkoord met de ver-

diepen van de vaargeul, op voorwaar-
de dat de natuur in en rondom de
Westerschelde zou worden hersteld.
Ook zouden in Vlaanderen de dijken
worden versterkt. Nu dat natuurher-
stel in Nederland uitblijft, zou het
gehele project „besmet kunnen wor-
den met dezelfde problemen als in
Nederland”, aldus de notitie.

Door het later bouwen van extra
dijken in Vlaanderen bestaat de kans
dat zich een calamiteit voordoet. Bo-
vendien loopt de haven van Antwer-
pen imagoschade op: „Concreet gaat
het over het risico dat de perceptie
ontstaat dat de toegang naar Antwer-
pen niet te allen tijde kan gewaar-
borgd worden.” Ook moeten de Bel-
gen door de Nederlandse weigering
zelf een extra dijk bouwen.

Kamerlid Stientje van Veldhoven
(D66) wil uitleg van staatssecretaris
Bleker (Natuur, CDA).

De aantrekkingskracht van scooters stijgt. „Geen parkeerkosten. Zuinig in gebruik.” Maar het aantal verkeersslachtoffers waarbij scooters zijn betrokken, groeit ook. Foto Olivier Middendorp

een betonschaar.” Hij zegt: „Het mo-
del is geliefd bij dieven.” Zijn vrees is
begrijpelijk. In de eerste zes maan-
den van vorig jaar werden in Neder-
land 7.632 scooters gestolen. Koplo-
per is Amsterdam met 1.352 diefstal-
len.

Het is niet de enige keerzijde van
het succes. Op de stoep van Scooter-
city in de Amsterdamse Pijp prijkt
een bord. ‘Geachte klanten: i.v.m.
overlast niet over stoep rijden.’ Dat is
volkomen terecht, volgens 6.614
scooterhaters. Zij ondertekenden
een petitie op internet tegen scooter-
overlast in hun stad. De klachten?
Scooters rijden te hard op het fiets-
pad en rijden de fietsers van de sok-
ken. Het aantal verkeersslachtoffers
onder scooterrijders is sinds 2005
met 20 procent gestegen. Scooters
met een verbrandingsmotor zijn ver-
antwoordelijk voor 40 procent van de
uitstoot van koolwaterstoffen in de
Amsterdamse binnenstad.

Harald Bresser van de RAI herkent
het allemaal. „De scooter wordt ver-
ketterd, maar ook de hemel in gepre-
zen.” Het levert zelfs nieuwe woor-
den op. „Vluchtscooter: gebruikt
door boeven na een overval. Scooter-
tuig: schorem dat de stad onveilig

maakt.”
Voor Scootercity staan Vespa’s ge-

parkeerd, retroscooters met wind-
schermen en spiegels. In de volks-
mond bekend als de ‘H o l l e e d e r- s c o o -
ter’, vernoemd naar deze bekende cri-
mineel, die graag op een scooter reed.
Ad Vonk van de ANWB: „Iedereen
wilde plotsklaps zo’n scooter.”

De makelaars van JLG Real Estate
zijn zich bewust van het slechte ima-
go. „We worden gezien als jongens
van het snelle geld, strak in het pak,
iets te lange haren”, zegt Dimitry
Jansen. Maar hij heeft er iets op be-
dacht. Volgens brancheorganisatie
BOVAG hebben 16.635 Nederlanders
een elektrische scooter. Onder wie hij
zelf. „Op een milieubewuste scooter
kom je sympathieker over.” En het
scheelt in de portemonnee. „J a a r l ij k s
zijn we 750 euro aan brandstof kwijt
per scooter. Een elektrische scooter
kost jaarlijks maar twintig euro aan
stroom.”

Nadelen zijn er ook: de accu moet
na twee jaar worden vervangen en
dat is duur. De scooter moet ook iede-
re dag aan het stopcontact. Jansen is
dat al eens vergeten. Met de tweewie-
ler aan de hand moest hij lopen. Niet
erg hip. En het kostte veel tijd.

De trein in? Dat
kan veel beter
Door een onzer redacteuren

Rotterdam. Kijk niet raar op als
een NS-medewerker u binnenkort
vertelt dat u beter niet in precies dat
deel van de trein kunt instappen.
Het deel waar iedereen al instapt
d u s.

De treinen zitten te vol, in de spits
en op een aantal trajecten in het
westelijk deel van de Randstad.
Daarom probeert de NS de reizigers
beter te spreiden. Op de stations van
Zaandam, Leiden Centraal en Rot-
terdam Lombardijen benaderden
N S’ers de reizigers deze week met
„alternatieve reisadviezen en het
spreiden over de perrons”. Want
soms zit de trein voorin helemaal
vol en is er achterin nog genoeg
plek.

Ook zette NS deze week al ‘tel-
teams’ in, die nog eens goed bekij-
ken of de treinen wel echt te vol zit-
ten. Sinds de nieuwe dienstregeling
zijn bij NS honderden klachten bin-
nengekomen over volle treinen.


